

重要統計名詞定義

1. 機動車輛登記數：向監理機關登記，領有統一牌照之汽機車登記數。
2. 汽車停車位數：係指臺北市停管處收費、不收費汽車停車位，以及建物附設與已完成停車場登記之非建物附設汽車停車位數。
3. 機車停車位數：係指臺北市停管處收費、不收費機車停車位，以及建物附設與已完成停車場登記之非建物附設機車停車位數。
4. 捷運營運：指臺北都會區大眾捷運系統之營運。
5. 中運量捷運系統：指單方向每小時運送 2 至 3 萬人的捷運系統。
6. 高運量捷運系統：指單方向每小時運送 6 萬人的捷運系統。
7. 捷運每日列車延車公里數：平均每日所有捷運車次行駛營運路線里程數之總和。
8. 公車路線：經核准營運之公車路線數。
9. 違反道路交通管理事件舉發件數：因違反「道路交通管理處罰條例」而檢舉告發之件數。
10. 違反道路交通管理事件處罰件數：因違反「道路交通管理處罰條例」，經交通裁決所裁定處罰罰鍰、吊扣或吊銷牌(駕)照之件數。

The Definition of Important Statistical Terms

1. Number of registered motor vehicles: The number of motor vehicles registered with the authority and granted licenses.
2. Number of parking spaces for automobiles: The number of parking spaces charged and uncharged by the Parking Management Office of Taipei City Government, as well as the number of parking spaces affiliated within buildings and registered independent parking spaces for automobile.
3. Number of parking spaces for motorcycles: The number of parking spaces charged and uncharged by the Parking Management Office of Taipei City Government, as well as the number of parking spaces affiliated within buildings and registered independent parking spaces for motorcycles.
4. MRT operation: The operation of the Mass Rapid Transit (MRT) system in Taipei metropolis.
5. Medium-capacity MRT system: A MRT system that can transport 20,000 to 30,000 people in a single direction per hour.
6. High-capacity MRT system: A MRT system that can transport 60,000 people in a single direction per hour.
7. Daily MRT train kilometers: The combined distance traveled by all MRT trains in a day.
8. Bus routes: The number of approve bus routes.
9. Violation cited cases against road traffic regulations: The number of violations against “ Road Traffic Management and Penalty Act” reported.
10. Penalty cases against road traffic regulations: The number of violations against “Road Traffic Management and Penalty Act” sentenced by Traffic Adjudication Office for amercement, suspension or cancellation of registration (vehicles’ or driving license).